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ELŐTERJESZTÉS 
 

Az alapellátásban dolgozó orvosok támogatásáról  
 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Biatorbágy Város Önkormányzata a 313/2022. (X. 27.) határozatával elfogadta a 2023-2027 
évi Népegészségügyi Programját. A határozat 3. pontja szerint minden év január 31. napjáig 
benyújtásra kerül az adott évre vonatkozó részletes program. 
 
A 2023. évi költségvetés I/13 melléklete tartalmazza az Egészséges Biatorbágyért Program 
keretösszegét. A képviselő-testület a beérkezett kérelmek alapján döntött a programok 
támogatásáról.  
 
A 105/2023.(IV.24.) számú OKEB határozatban, átruházott döntésével a bizottság elfogadta 
az alapellátásban dolgozók 2022. évi működéséről szóló beszámolót és a benyújtott 
beszámolók tartalma tekintetében kérte, hogy  
 
a júniusi bizottsági ülésre kerüljön előkészítésre egy eszközigénylés támogatására 
vonatkozó javaslat, melyet az Egészségház vezetője dolgozzon ki, és ami a 2024 évi 
Egészséges Biatorbágyért Program költségvetési keretében kerülne tervezésre. 
 
 Az elmúlt időszakban a Biatorbágyon alapellátásban dolgozó orvosok helyzete megváltozott. 
1 gyermekorvosi körzet, 2 felnőtt háziorvosi körzet feladat-ellátási szerződése került 
felmondásra, 1 felnőtt háziorvosi körzet ellátását biztosító orvos halálesete okán került sor a 
körzet helyettesítéssel való ellátására.  
 
Az önkormányzat nehéz helyzetbe került, hiszen ennyire intenzív változás az elmúlt egy 
évtizedben nem volt az alapellátás tekintetében.  
 
Nagyon nehéz a helyettesítés megszervezése is, de ennél is nehezebb a praxisok 
elidegenítésére orvost találni. 
 
Két körzet praxisjogát két pályakezdő orvos fogja megvásárolni, akik az egyetemi évek után 
vágnak bele ebbe a jövőbe. Az állam csak a 60 év feletti orvosoktól elidegenített praxisok 
esetébe járul hozzá a praxishoz jutáshoz.  
 
Dr. Koncz Erika 60 év alatti orvos, az ő praxisának elidegenítéséhez nem kap hozzájárulást 
Dr. Molnár Bálint.  
 
Ezen túl nagyon megnehezíti az állam az indikátor alapú finanszírozással is az egészségügyi 
alapellátás körzeteinek működését. 
2023. január 1. napjától került bevezetésre a fix alapú finanszírozás helyett az indikátor alapú, 
aminek teljesítése nagyon megnehezíti a körzetek működését.  



 
Az iparűzési adó alóli menetességet gyakorlatilag még egy kezdő orvos sem tudja kihasználni, 
mert azzal, hogy saját maguk foglalkoztatnak asszisztenst vagy asszisztenseket, illetve 
magukat és megkapják rezsitámogatást, éves szinten túllépik az iparűzési adó alóli mentesség 
összeghatárát. 
 
Az orvosoktól az elmúlt időszakban érkeztek eszközigényre vonatkozó kérelmek, illetve a 
rezsikérelmek is. 
 
A rezsiköltségek azok, amik minden hónapban jelen vannak és amik tekintetében az 
önkormányzat segítő kezet tudna nyújtani az orvosok felé.  
 
Az eszközigények esetében nehéz a helyzet, hisz az orvosi eszközök magántulajdonban 
vannak. Azok cseréjéhez való hozzájárulás tulajdonosi kérdéseket is felvethet.  
 
Abban az esetben, ha minden orvos számára havonta meghatározott összeggel hozzájárul az 
Önkormányzat a feladat biztosításához, mindenkit egyenlő arányban támogatna.  
 
3 gyermekorvosi, 3 fogorvosi, 6 felnőtt háziorvosi körzet működik a városban.  
 
Havi 50.000.- forint, havonta 600.000.- forint, éves szinten 7.200.000.- forint terhet róna az 
Önkormányzatra. 
 
Kérem a Tisztelt Bizottságot és Képviselő-testületet, hogy javaslatait és döntését hozza meg.  
 
Biatorbágy, 2023. szeptember 13. 
 

Tisztelettel:              
                                Tarjáni István sk. 
                                   polgármester  

 
HATÁROZATI JAVASLAT 

 
Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

…/2023. (IX. 28.) határozata 

Az alapellátásban dolgozó orvosok támogatásáról 
 
Biatorbágy Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alapellátásban dolgozó orvosok 

támogatásáról szóló előterjesztést megtárgyalta és alábbi döntést hozza: 

1. elfogadja a 2024. évre tervezett alapellátásban dolgozó orvosok támogatását, 
2.  a 2024 évi költségvetésben a támogatás megvalósítására ………………….- forint 

összeget biztosít,  
3. továbbiakban a támogatás mértékéről az adott évi költségvetési rendeletben dönt, 
4. felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére, és 

dokumentumok aláírására. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester  
Végrehajtásért felelős: Szervezési Osztály, Pénzügyi Osztály 





Feladó: < 
 Date: 2023. szept. 12., K, 10:07 
Subject: kérés 
To: Cserniczky Tamás <cserniczky.tamas@biatorbagy.hu>, Anita Verebélyi > 
 

Tisztelt Alpolgármester Úr! Kedves Tamás! 

  

Engedd meg, hogy néhány, az egészségügyi alapellátást érintő problémát eléd tárjak, illetve 
kérést megfogalmazzak. 

Mindannyiunk előtt ismert, hogy településünkön mind a  felnőtt mind a gyermek praxisok 
esetében a valamely okból eltávozott orvosok pótlása nem könnyű feladat. Számos oka van 
ennek, melyek kezelése sok esetben nyilvánvalóan túlmutat az önkormányzat lehetőségein, 
felelősségén, ugyanakkor nem túlzott forrásigényű megoldással a praxisok betöltését 
meglátásom szerint elő tudja segíteni az önkormányzat. 

Az elmúlt években, különösen a COVID járvány kezelése kapcsán rengeteg támogatást, 
segítséget kaptunk személyesen tőletek illetve az Önkormányzattól. Azóta is több alkalommal 
érkezett hozzánk kérdés azzal kapcsolatban, hogy mire lenne szükségünk. A többi kollégával, 
beleértve a településre pályázó fiatal orvosokat is, egyeztetve arra jutottunk, hogy a 
legnagyobb segítség a rendelőket érintő megnövekedett rezsikiadások támogatása jelentené. 
Mint ismeretes a rezsiemelkedéssel, a kötelező béremelésekkel a havi fix kiadásai a 
rendelőknek jelentős mértékben nőttek, ugyanakkor a finanszírozás átalakítása miatt a 
fixköltségek fedezete kezd eltűnni. További nehézség, hogy a jogszabályban egyébként 
biztosított iparűzési alóli mentesség lehetőségével praktikusan egyik praxis sem tud élni, 
hiszen az csak 20 MFt éves árbevételig adható, melyet a jelenlegi finanszírozás mellett 
mindenki elér. 

A praxisonkénti egységesen havi 50.000 Ft-os támogatási összeg, óriási segítséget jelentene 
minden alapellátásban tevékenykedő szolgáltatónak. Ez az összeg nem csak a már itt 
tevékenykedő praxisoknak fontos, de vonzó lehet az itt letelepedni kívánó fiatal kollégáknak 
is. 

Kérlek, hogy képviseld ezt a javaslatunkat, kérésünket a képviselőtestület előtt! 

A biatrobágyi lakosok folyamatos egészségügyi ellátása érdekében jelenleg dr. Száray Eszter 
illetve a mi praxisunk biztosít ellátást a megüresedett körzetekben úgy, hogy a minimálisan 
elvárt, és finanszírozott 20 óra helyett 40 órában állunk a betegek rendelkezésére. 

  

segítségedet köszönjük 

  

Vajer Péter 

mailto:cserniczky.tamas@biatorbagy.hu

	ELŐLAP_A háziorvosok eszközbeszerzési igényének támogatásáról (2)
	elt_háziorvosi eszközbeszerzési igényének (2)
	105_0424_OKEB_besz alapellátás_ÁTRUHÁZOTT
	Dr Vajer Péter beadványa

